
you would ask me a question that I would remember something other than 
what I have told you, but I wouldn’t know what it would be. 

Mr. GRIFFIN. Kow, do you have any other corrections that you want to make 
on this FBI report? 

Mr. MILLER. Everything else on it looks like it is just about the way it should 
be. 

Mr. GRIFFIS. \Vould you. then, initial the corrections that you have made on 
here and date it? 

Mr. MILLER. \Vhere do you want it initialed’? 
Mr. GRIFFI?;. Any other place, right next to it. And will you initial the 

other correction, date it? 
Now. directing your attention to Exhibit 5014, and is that a true and accurate 

copy of the letter that you wrote to Chief Curry on Sorember 26? 
hIr. MILLER. That is right. 
hIr. GRIFFIX. Sow, would you sign that letter and date it, sign the piece of 

1,aper somewhere down there near the bottom and date it. and would you sign 
over here on Exhibit 5013, the point where I identifled the document, would you 
write, sign your name, and date it? 

Now, let me ask you one final thing. I take it that you have told us everything 
at this time that you can remember ahout the events that I have questioned 
you about? 

Mr. MILLER. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. And you have mentioned everything to us at this point that you 

can remember which you think is pertinent to our investigation? 
Mr. MILLER. Everything that I know of. 
Mr. GRIFFIPT. Sow, if anything else in the future comes to your attention that 

you think might be pertinent to this investigation, would you come forward 
and tell us about it? 

Mr. hfILLEB. Yes; sure will. 
Mr. GRIFFIN. All right. Okay. Thank you very much. 
Mr. MILLER. Do you want me to call you, if I check, bring the book up to the 

offlce? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. MILLER. I am sure I did work that day. 
Mr. GRIFFIN. If you would, bring the book to us. 
Mr. MILLER. I wouldn’t be allowed to bring the book out of the of3ce. It car- 

ries the duties time. Everybody’s name is in the same book. 
Mr. GRIFFIN. All right. If you would, call us and let us know the pertinent 

details. 
Mr. MILLEB. Yes. 
Mr. GBIFFIN. Thank you. 

TESTIMONY OF WILLIAM J. NEWMAN 

The testimony of William J. Newman was taken at 11 p.m., on March 25, 
1964, in the office of the U.S. attorney, 301 Post Office Building, Bryan and 
Ervay Streets, Dallas, Tex., by Mr. Burt W. Griffin, assistant counsel of the 
President’s Commission. 

Mr. GRIFFIS. Mr. Rewman, my name is Burt Griffin. I am a member of the 
advisory staff of the general counsel’s office of the President’s Commission 
on the Assassination of President Kennedy. This Commission was set up 
pursuant to an Executive order of President Johnson on November 29th, 1963, 
and under a joint resolution of Congress, No. 137. The Commission has 
prescribed a set of rules of procedure. Pursuant to those rules I have been 
authorized to take your sworn deposition. 

I want to tell you a little bit about what the general nature of the inquiry 
is. Of course, this was set up, as you know, after President Kennedy was 
assassinated and Lee Oswald died. Our instructions are to investigate, evaluate 
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and report back to President Johnson on all the facts surrounding the assassina- 
tion of the President and the murder of Lee Oswald. 

Sow, that includes going into the background of Oswald and Ruby, their as- 
sociations and their motives anything that you can think of about them. We 
have no authority to send anybody to jail, except for perjury. We are not 
like the grand jury, in the sense if we find a crime, and we are not conducting 
this examination with the thought that anybody else is going to use this informa- 
tion to prosecute for crimes of anybody except for perjury. 

The most important motivating force, I think, in this investigation is one of 
national security. not only from the standpoint of finding out as much as 
we can so that we can learn how to prevent all of the occurrences that have 
taken place in the last four months from ever happening again, but also, so 
we can determine if there is any possibility that there was more than one 
person involved with either one of these two men. 

Sow, we have asked you to appear here primarily to develop facts in con- 
nection with the murder of Oswald, but if you have any sort of information 
that would be relevant to the entire scope of our investigation, we would like 
to have it. 

Sow, in particular you have been asked to appear here by virtue of a general 
request which was made by the General Counsel of the Commission, Mr. .J. 
Lee Rankin, to Chief Curry, a letter was sent to Chief Curry and a whole list 
of names was on that letter, and we indicated that we were going to examine 
these people. Under the rules of the Commission, you are entitled to receive 
3-day written notice personally from the Commission, and that hasn’t been sent 
to you. However, you may waive that notice, and some people insist on it and 
others don’t. It doesn’t make any difference to us, but I would ask you now 
whether you would like us to give you the written notice or whether you are 
willing to waive the written notice? 

Mr. NEWMAS. No ; I will be willing to waive it. 
Mr. GRIFFIX. Now, I notice that you don’t have an attorney here, and that 

you are also permitted to have an attorney in any appearance before us, and 
if you have any thought that this would be something that you think would 
be desirable, don’t hesitate to say so, because, again, many people have had 
attorneys here, even down here in Dallas, and we would be happy to go home 
and go to bed tonight and take up at a more convenient time. 

Do you want an attorney? 
Mr. NEWMAN. No. 
Mr. GIUFFIN. Now, I am going to ask you to raise your right hand and be 

sworn. 
Do you solemnly swear that the testimony you are about to give is the truth, 

the whole truth, and nothing but the truth, so help you God? 
Mr. NEWMAN. I do. 
Mr. GRIFFIN. Will you state your full name, please? 
Mr. NEWMAN. William J. Newman. 
Mr. GRIFFIN. And when were you born, Mr. Newman? 
Mr. NEWMAN. January 31, 1937. 
Mr. GRIFFIN. Where do you live? 
Mr. NEWMAN. My street address? 
Mr. GRIFFIN. Yes, sir. 
Mr. NEWMAN. 10923 Cotillion. 
Mr. GRIFFIN. Cotillion? 
Mr. NEWMAN. [Nods head.] 
Mr. GRIFFIN. Is that in Dallas? 
Mr. NEWMAN. That’s right. 
Mr. GRIFFIN. And what’s your occupation? 
Mr. NEWMAN. I am a mechanical engineer. 
Mr. GRIFFIN. Where are you employed? 
Mr. NEWMAN. Ling-Temco-Vought. 
Mr. GRIFFIN. Ling-Temco-L-i-n-[spelling] ? 
Mr. NEWMAN. L-i-n-g T-e-m-c-o V-o-u-g-h-t [spelling]. Three words. 
Mr. GBIFFIN. How long have you been employed there? 
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Mr. S~wararv. ~~pproximately 6 years. 
Mr. GRIFFIX. Now, are you also a member of the Dallas Police Reserve? 
Hr. SEW~IAS. That’s correct. 
Mr. GRIFFIS. How long have you heen a menlber of the police reserve? 
Mr. NEWJIAS. Well, 18 months. 
Mr. GRIFFIX. I ask you, are you a graduate engineer? 
Jlr. SEWMAN. So; I am not. 
Mr. GRIFFIN. How many years of education have you had? 
Mr. NEWJIAN. I had a year and a half. 
Mr. GRIFFIX. Of college? 
Mr. SEWYAN. College education. 
Mr. GRIFFIN. Where did you attend college? 
Mr. SEWMAN. Arlington State. 
Mr. GRIFFIN. Is that at Arlington, Tex. 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Xr. GRIFFIN. Is that right here in the general area of Dallas? 
Mr. NEW~\IAK. Yes: it’s midway between Dallas and Fort Worth. 
Mr. GKIFFIS. And what kind of courses did you take at Arlington State? 
Mr. NEWJIAR. Just general engineering courses. 
Mr. GRIFFIX. How long have you been employed at Ling-Temco-Vought? 
Mr. NEWMAN. About 6 years. 
Mr. GRIFFIN. And, can you tell us something about the nature of your duties 

with your employer? 
Mr. SEWMAN. I’m a design engineer and lead man. I am responsible for 

four or five draftsmen on a given project. 
Mr. GRIFFIS. What do you mean you are a design engineer; what sort of 

things do you do? 
Mr. SEWMAX. Well, it’s mechanical design of high-power transmitters, radar 

transmitters, mostly, electronic7 circuits. 
Mr. GRIFFIK. Do you put things on drawing boards? 
Mr. SEWMAN. That’s right. 
Mr. GRIFFIN. And do you work from plans that other people draw up or plans 

that other people conceive, or are you responsible to come up with ideas? 
Mr. NEWMAX. I work from an electrical schematic, and I am responsible for 

the mechanical design and supervision of the other men, to make sure this work 
is carried out. 

Mr. GRIFFIN. Sow, do you work under a graduate engineer of some sort? 
Mr. NEW&IAN. Yes. 
l\lr. GRIFFIN. Sow, did you go through a training program before you became 

a member of the police reserves? 
Mr. SEWMAX. Yes. 
Mr. GRIFFIS. How long was that training program? 
Mr. NEWMAN. Approximately 9 months. 
Mr. GRIFFIN. Bnd how often did you go to school? 
Mr. SEWXAS. It was 2 hours a night, 1 night a week. 
Mr. GRIFFIS. Do you have any compensation in connection with your services 

on the police reserves? 
Mr. SEWYAN. None whatsoever. 
Mr. GRIFFIS. Why does anyone want to be a member of the police reserve? 
Mr. SE~~IAX. Well, civic responsibility, I guess. 
Mr. GRIFFIN. Are there any little side benefits of any sort? 
3Ir. SEW~~AK. Well, yes. You mean in the way of favors, this type of thing? 
Mr. GRIFFIS. So : I don’t know, not necessarily that, but &at- 
Mr. SEWJIAS. I enjoy it because I do office work, indoors, and this is a way of 

getting out, little something to break the routine. 
Mr. GRIFFIX. Are there favors and what not that you can get on account of 

this? 
Mr. SEWMAS. Oh, outside of maybe being overlooked of a traffic violation, I 

don’t know of any. 
Jlr. GRIFFIN. I don’t want you to paint Fourself too good in this way, because 

we had one guy who came in here and painted himself real good, and found out 
that he was making a mistake. l\laybe I am a great skeptic. 
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Mr. NEWJIAX. Well, it’s like I say, in my case I have always been interested 
in law enforcement and it is an outlet. hobby, so to speak. 

Mr. GRIFFIE. I want to say this, I finished interviewing Captain Amett, and 
I found him to be :I very fine gentleman, so on the basis of my experience, I 
don’t hare any reason to make these comments. Sow, were you on duty with 
the reserves the daF President Kennedy was shot? 

Mr. SEwJraK. I was that evening. That was some 6 or 7 hours after the 
assassination. 

Mr. GRIFFIX. I see. What time did you come on duty Friday evening? 
Mr. S~wMas. 7 o’clock. 
Mr. GRIFFIS. When you got to the police station, who did you report to? 
Mr. SE~MAS. To Lieutrnant JIerrell. 
Mr. GRIFFIN. Where were you then assigned? 
Mr. NE~?.ux. I was then assigned to ride observation with the Radio Patrol 

Squad 113. 
Mr. GRIFFIN. What did riding observation consist of? 
Mr. SEWNAS. Well, this is our normal assignment. We don’t normally take 

part in police activities unless we are directed by a regular officer. 
Mr. GRIFFIS. But you were riding around in the district someplace? 
Mr. Nawuam. That’s right. 
Mr. GRIFFIX. Did this permit the regular officer to be relieved for other duties? 
Mr. NEWJIAN. So, it didn’t. 
Mr. GRIFFIN. Would you hare had to rome in on Friday night anyhow? 
Mr. NEWMAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Sow, on Saturday night, on Saturday, were you at the police 

department? 
Mr. NEWMAN. No : none at all Saturday. 
Mr. GRIFFIN. On Sunday, did you come in? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GRIFFIN. All right. Now, how did you happen to get called in on Sunday? 
Mr. NEWMAN. I was called by Sergeant Sullivan. 
Mr. GRIFFIN. About what time do you believe Lieutenant Merrell called you? 
Mr. NEWMAN. It was approximately 8 :30 or 9 a.m. 
Mr. GRIFFIN. How do you fix that time? 
Mr. NEWMAN. I just say-1 suppose it took me approximately an hour to get 

down there and I arrived about 9 :3O. 
Mr. GRIFFIS. You were called in the morning? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GRIFFIN. 8 :30 or 9 in the morning? 
Mr. NEW&IAN. Yes. 
Mr. GRIFFIN. Sow, prior to the time that he called you in the morning, had you 

heard anything about the possibility of moving Lee Oswald to the county jail? 
Mr. NEWMAN. Well, I knew he would be, of course, but I tid.n’t know what 

time. 
Mr. GRIFFIN. Incidentally, on Friday night, were you on the third floor at all? 
Mr. NEWMAN. No ; not at any time. 
Mr. GRIFFIN. Do you remember when you came in on Sunday where you parked 

your automobile? 
Mr. NEWMAN. Yes; I parked it across the street from the police garage on 

Canton. 
Mr. GRIFFIN. On what street? 
Mr. NEWXAN. On Canton, C-a-n-t-o-n [spelling]. 
Mr. GRIFFIN. And, is that north, south, east, or west of the--- 
Mr. NEW&IAN. It’s immediately south of the downtown area. 
Mr. GRIFFIX. And how far from Commerce Street; how many blocks from 

Commerce Street? 
Mr. NEWMAN. As I recall, I think it’s 3 blocks. 
Mr. GRIFFIN. And is a police garage there? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GBIFFIN. Now, did you walk up Harwood? 
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JIM. GRIFFIS. And do you recall what rntrance you entered? 
Jlr. SEWX~S. I cmt~retl Commerce Street door that leads into thcl basement. 
JIr. GKIFFIS. Sow, do you hare any recol1ec.t ion of whether there were any 

TV wires strung through there? 
JIr. SF:w\r.\s. Yes: there was a large van l)ilrketl on Commerce Street, on the 

corner of Commerce and IInrwood, and there was all kinds of cables. I don't 

recall whether there were any going in that door or not. There niight have I)een. 
possibly. 

JIr. GRIFFIN. \Vere there any TV cables comin, q do\vn the Commerce Street 
ramp? 

Xr. S~waras. Xot to my recollection. 
JIr. GRIFFIS. I believe you silent some time after you were l~laced on duty 

over in the garage area? 
Xr. SEWMAX, That’s right. 
Mr. GRIFFIS. Amt. as I understand it, close to Commerce Strret? 
Mr. NEW>\IAN. Yes. 
llr. GRIFFIS. And you were guarding the door to the enginerooms, in that 

<Tenera area? ” 
Mr. New~as. Well. the first thing, when I first got there. I was assigned to 

help search the automobiles that were parked in the garage. 
Mr. GRIFFIS’. Yes; I want to get to that. I am going to go a little hackwards 

on this. 
Mr. Nswafas. 811 right. 
Mr. GRIFFIS. I want to get the questioning. Where you were finally stationed 

prior to the time Oswald was shot, was that near the entrance, the doorway to 
the engineroom ? 

Mr. r\‘~whfAN. Yes. 
Mr. GRIFFIS. Now, I am going to get a map, diagram here, and I would like 

for you to try to think back to that. I am going to mark this Newman Ex- 
hibit 5037. Sow. Mr. Newman, this is a copy of the diagram of the basement 
area of the Police and Court Building in Dallas. I will try to explain it to you, 
and then if you have any questions, why, I will try to answer those. But you 
see in this area is the jail otlire, Harwood is off in this direction. There is 
Main, there is Commerce [indicating]. Now. this dotted line here running 
parallel to Ctimmerce Street is actually the outside wall above ground level, 
and here would be Commerce Street, if you were at ground level, here would 
he the sidewalk, here would be the outside wall. However, when you are in the 
basement, this diagram purports to represent anyhow, that the basement wall 
is this solid black line over here, and I presume that that’s true, although I 
have never checked it myself. 

Mr. NEWMAN. It looks to be. 
Mr. GRIFFIN. And do-these other black marks around here represent posts 

[indicating]. Sow, would you indicate on this diagram where it was that you 
were stationed by-well, where it was you were stationed in connection with 
the security of the basement, after the search of the hasement? 

Mr. NEWMAN. I was placed right at the place of this column. There is what 
this is, isn’t it? 

Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. NEWS~~X. Do you want me to- 
Mr. GRIFFIN. Just an “X” there [indicating]. Sow, as you were standing 

there, do you tiemember whether any TV cables ran through that general area? 
Mr. SEWMAX. There were none there. 
Mr. GRIFFIN. There were none. Were there any TV cables that you could 

see in the garage area? 
Mr. Nswaras. By the garage area, you are talking about this area here 

[indicating] ? I didn’t see any. 
Mr. GRIFFIN. Now, there is an arrow here that says “to engineroom.” Are 

you familiar with-is there a door over in that area? 
Mr. ~Ew-.\rAs. Not a door as such. I don’t believe it can be closed. It’s just 

an opening there [indicating]. 
Mr. GRIFFIS. There is an opening? 
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Mr. SEWMAN. Uh-huh. 
Mr. GRIFFIN. And you can walk into the englneroom there? 
Mr. SEWMAN. That’s right. Actually walk-in fact, I didn’t even know it 

was there until that morning, but you can walk onto a landing here and then 
down. The engineroom is some .7 or 10 feet lower than that. 

Mr. GRIFFIX. Did you stand in that general area all the tome. from the time 
that Scr,“eant Dean placed you there until Oswald was shot? 

Mr. SEWMAN. So; there was one time when I was called back into the 
assembly room. back orer here. I think they needed some men somewhere else. 
They picked four or five men and then I was returned to this place [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. How long before Oswald was shot would you estimate that you 
were pulled off this spot temporarily? 

Mr. N~wh1.4~. Oh, it must hare been 45 minutes to an hour. 
Mr. GRIFFIN. All right. How long were you away from the area? 
Mr. NEWMAN. Fire minutes. 
Mr. GRIFFIN. I see. Let me mark on here pulled off for 5 minutes, 45 minutes 

to 1 hour before Oswald shot [indicating]. Did anybody replace you? 
Mr. NEWMAN. No; they didn’t-I better not make that statement. I am not 

sure. 
Mr. GRIFFIN. Now, I want to go back and pick things up from the time you 

entered. 
Mr. NEWMAN. Okay. 
Mr. GRIFFIN. Now, what time was it when you arrived down there at the 

building? 
Mr. NEWMAN. Approximately 9:30 a.m. 
Mr. GRIFFIN. Where did you go? 
Mr. NEWMAN. I went to the assembly room. 
Mr. GRIFFIN. How long did you remain in the assembly room? 
Mr. NEWMAN. Just long enough to have my name in the unit taken down on 

the roster. 
Mr. GRIFFIN. When Lieutenant JIerrell called you, did he tell you why you 

were to come down? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GRIFFIN. What did he tell you? 
l\lr. NEWMAN. He said that Oswald was to be transferred at 10 o’clock, that 

they expected some crowds downtown and they thought they would need our help, 
or a crowd was gathering, I think is what--the way he had actually said it. 

Mr. GRIFFIN. Do you recall his telling you the time would be 10 o’clock? 
Mr. NEW&IAN. I happened to remember it because I had to rush to get down 

there in time. 
Mr. GRIFFIN. Did he tell you anything else? 
Mr. NEWMAN. No; that was all. 
Mr. GRIFFIN. When you got down there, did you receive any instructions 

from somebody? 
Mr. NEWMAN. He and I walked out into the garage area there and we talked 

to some-to Sergeant Dean then. 
Mr. GRIFFIN. Had the search of the garage already begun when you arrived? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GRIFFIN. What did you do in connection with the search? 
Mr. NEWMAN. I searched-well, we looked inside all the automobiles. We 

checked to make sure the trunk was locked, that the hood was securely latched, 
and this general area right in here, there were three or four of us working that 
area in there [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. And you are talking now about the Commerce Street half of 
the garage? 

Mr. NEWMAN. That’s right. 
Mr. GRIFFIN. What else did you do besides search the cars? 
Mr. NEWMAN. That was it, until I was assigned to that post. 
Mr. GRIFFIN. Now, did you see what Sergeant Dean did? 
Mr. NEWMAN. No; I didn’t. The only time I remember seeing him, they 

<found a sporting type rifle in a car somewhere. I think it was later identified as 
belonging to oue of the officers. I saw him walking out with it. 



Mr. GRIFFIN. Xow, during the period you were standing there in the garage, 
were you able to look over in the direction of the Main Street ramp? 

&II-. NEWMAN. Yes. 

;Wr. GRIFFIN. Now, did you see, during the period that you were in the garage, 
any automobiles moved out of the garage? 

Mr. NEWMAN. Yes. 
3fr. GRIFFIN. Now, do you remember when the armored car came down-was 

brought down the ramp? 
Mr. NEWMAN. No; I didn’t even know it was there. I couldn’t see it from 

my location. Well, the armored car wasn’t brought down the ramp. It was just 
backed to the door. 

Mr. GRIFFIN. Was there ever a time that you were aware there was an armored 
car up there? 

hfr. NEWMAN. Not until after the shooting. 
Vr. GRIFFIS. Standing where you were standing was there anything that 

happened, what you would estimate, a half hour before Oswald was shot, that 
would be significant to fix the time? 

Mr. NEWMAN. No; the only thing I can recall at all, there was a pop-type 

noise in that area there. I found out later, when they opened the door to the 
armored car a soft drink bottle had rolled out and broken. That caused quite a 
commotion among the reporters and some of them went up the ramp to see what 

happened. 

Mr. GRIFFIN. Before you heard that poptype noise, do you remember anything 
else before that t.hat might be significant? 

Mr. NEWMAN. No. Other than the movement of the cars and the men in 

there, I can’t recall anything. 

Mr. GRIFFIN. Now, directing your attention then to the pop-type noise, did 
you see any cars moved out of the basement after you heard the pop? 

Mr. NEWMAN. Yes; I am almost certain a car did leave after that. 

Mr. GRIFFIN. Saw a car leave or more than one car? 

Mr. NEWMAN. One is all I recall. 

Mr. GRIFFIN. Where was that car parked, if you recall? 

Mr. NEWMAN. Well, I am not too sure of that. I think it was parked in this 

area just to the bottom of this small ramp here [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. Would you mark on the, map where you think that was? YOU 
want to mark car? 

Mr. NEWMAN. [Indicating.] 

Mr. GRIFFIN. Where did you see that car move to? 
Mr. NEWMAN. Well, if its the one I am thinking about, they turned and went 

out the Main Street side. I recall there was a car came in. I think it was a 

squad that had a prisoner. I don’t recall it leaving. It may have. I don’t 

know. 
Mr. GRIFFIN. When did you recall a car coming in, before or after that car 

went out? 
Mr. NEWMAN. It must have been before. 
Mr. GRIFFIN. You say must have been, because somebody has told you that a 

car went out there? 
Mr. NEWMAN. No; but I am sure-1 do recall this car left--oh, not over 5 

or 10 minutes, if that long, before Oswald was brought in, and I do know that 
no other car left after that, or entered. 

Mr. GRIFFIN. Well, now, do you remember two cars being moved out of the 
garage up behind the armored van? 

Mr. NEWMAN. I recall one that was parked right here. I don’t remember 

whether there were two or not, but there was definitely one parked right here 
on the level part of the ramp [indicating]. 

Xr. GRIFFIN. Did you see where that came from ; where that car came from? 
Bfr. NE~~IAN. I don’t, recall, but I think it came from the parking area. 
Mr. GRIFFIN. But you didn’t see it moved out of the parking area? 
Jfr. NEWMAN. If I did, I don’t recall. I am sure I did, but- 
Mr. GRIFFIN. When Sergeant Dean placed you in the basement, did you recall 

where he placed any of the other men? 
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lMr. NEWMAN. No; I don’t. The only one I remember was there was a reg- 
ular officer-I don’t know who he was. He was in this approximate area here. 

Do you want me to mark this [indicating] ? 
Mr. GRIFFIS. Yes; go ahead. Why don’t. you put a “R” for regular? 

Mr. NEWMAN. [Indicating.] 
JIr. GRIFFIN. Now, do you recall whether there were any officers over here by 

elevators SOS. I and 2 and the service elevator? 
Mr. NEWMAN. I am almost certain there weren’t any in the garage area, ex- 

cept he and I. immediately prior to the shooting. There was quite a few 
moving around through there before that. 

Mr. GRIFFIN. How long before that were they moving around? 
Mr. NEWMAS. Oh, I would say an hour before that, they were moving in and 

out. 
Mr. GRIFFIS. But let’s take the 10 or 15 minutes before the shooting. Were 

there any men over by those elevators? 

Mr. NEWMAN. Not except the one man. I assume that was his job. 
Mr. GRIFFIN. The one man you have marked here with an “R”? 
Mr. NEWMAN. Yes. 

Mr. GRIFFIN. Now, were you able to tell whether these elevators No. 1 and 
No. 2 were in operation? 

Mr. NEWMAN. No; there is no way I had of knowing. I could see the ele- 
vators, but I don’t know whether they were in operation. 

Mr. GRIFFIN. Did you see anybody go up or down those elevators in the hour 
that you were at your position? 

Mr. NEWMAN. No. 

Mr. GRIFFIN. Were you able to tell whether or not this service elevator was 
in operation? 

Mr. NEWMAN. That I don’t know either. 

Mr. GRJFFIN. Did you see anybody in that service elevator? 

Mr. NEWMAN. No. 
Mr. GRIFFIN. Are you able to state positively that there was nobody, during 

the period you were here, who you saw in that service elevator? 

Mr. NEWMAN. No. I couldn’t say that. I just say I couldn’t see anyone. 

Mr. GRIFFIN. Now, did you, during the time you were stationed here, did you 
see anybody come out of the englneroom area? 

Mr. NEWMAN. No. 
Mr. GRIFFIN. Were you able to tell from where you were stationed if there 

was anybody in there, a night watchman or anybody in that engineroom there? 

Mr. NEWMAN. No. I couldn’t see if there was anybody in there. 
Mr. GRIFFIN. Sow, in the 20 minutes or half hour before the shooting, how 

many cars would you say were parked in this part of the garage [indicating] ? 
Mr. NEWMAN. Oh, I would estimate there were 20. 
Mr. GRIFFIN. Now, in that half hour before the shooting. was there any traffic 

in and out of that garage? 
Mr. NEWMAN. Just that one aquad, that I recall. 
Mr. GRIFFIN. Now, from the time that you heard that Coke bottle drop, where 

was your attention focused, from your position? 
Mr. NEWMAN. At the time? 

Mr. GRIFFIN. From the time? 
Mr. NEWMAN. Oh, from the time? 
Mr. GRIFFIN. Yes. What were you looking at in there? 
Mr. NEWMAN. Well, my main concern was this room. 
Mr. GRIFFIN. I see. 
Mr. NEWMAX. I was looking occasionally throughout the rest of the area. 

Mr. GRIFFIN. Could you tell US how you faced from there, from where you 
have got yourself, what direction you were facing? 

Mr. NEWMAN. I was facing in this direction [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Did you have occasion at any time to look over ln this area 

here [indicating]? 
Mr. NEWMAN. Not until immediately prior to the shooting. 
Mr. GRIFFIN. What directed your attention over there? 
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Mr. SEWMAN. Someone yelled, “Here he comes.” I believe, “Here they come,” 
something to that effect. 

Mr. GRIFFIN. And you could hear that from over there? 
Mr. NE~~CAX. [Witness nods head.] 
Mr. GRIFFIN. Sow, how about when you saw an automobile move out of the 

garage? Did you follow that automobile-did you watch and see where that 
automobile went? 

Mr. SEWMAN. Not from the time it got on the ramp. I couldn’t see but about 
two thirds of the ramp. I couldn’t see the door. 

hlr. GRIFFIK. All right. Now, after that automobile left, did you continue to 
watch over in that direction? 

Mr. NEWMAX. No. There was nothing unusual about it. 
JIr. GRIFFIN. Prior to the time, or as the automobile was moving out, can 

you describe this area, in what I will call the entrance to the garage, describe 
how many people were in that area there? 

Mr. NEWXAN. Oh, I would estimate there were 40, 50, 60 people. 
Mr. GRIFFIN. Now, were there substantially more people in the area in the 

garageway than in the area along the Main Street ramp? 
Mr. NEWMAN. No; there were more people over in this area here, along 

this wall [indicating]. 
Mr. GBIFFIN. How many people would you estimate were over- 
Mr. NEWMAN. Well, that’s what I meant, I would say over 40 or 50, total. 

Out of that, I wouldn’t think there were more than 5 or 10, if that many, in 
this area here [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. Would you mark down here the placement of the people in that 
area at the time you heard somebody yell, “Here he comes.” 

Mr. NEWMAN. You just want to know about this one area? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. NEWMAN. I don’t recall specifically anyone being there at any particular 

place [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. All right. Now, over in this area, can you show me how they 

were placed over there [indicating] ? 
Mr. NEWMAN. There was a group along this wall, there was a group over here 

that I could see [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Now, what’s your estimate of the number of people that were 

in this group? 
Mr. NEWMAN. Oh, from what I could see, I would say maybe 20, just an 

estimate. 
Mr. GRIFFIN. Why don’t you put about 20 there? 
Mr. NEWDIAN. [Indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Now, how many people would you estimate were over in this 

cluster that you have marked there [indicating] ? 
Mr. NEWMAN. From what I could see, it appeared to be about the same 

number. 
Mr. GRIFFIN. About 20 there. And, how many deep were they? 
Mr. NEWMAN. Oh, I couldn’t see that much detail. I could just tell there 

was a crowd of people. 
Mr. GRIFFIN. Now, would you try to indicate how people were spaced over 

in here [indicating] ? 
Mr. NEWMAN. Well, if there were, they were very sparse. I would just say 

individually. 
Mr. GRIFFIN. Now, why don’t you just write in there “sparse.” 
Mr. NEWMAN. [Indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Do you recall where the TV cameras were placed? 
Mr. NEWMAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Would you indicate on that where the TV cameras were? 
Mr. NEWMAN. As I recall, there were three. 
Mr. GRIFFIN. Now, when you came into the basement the flrst time, did 

you see a TV camera orer in this area here that I have pointed to [indicating] ? 
Mr. NEWMAN. Not a large camera. There may have been a hand-held camera, 

but no large camera. 
Mr. GILIFFIN. What I am indicating on here, so the record will reflect, I am 
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pointing to the area roughly in front of the jail office door. For anyone reading 
this, I will indicate also that this is an area in which Assistant Chief Batchelor 
indicated that sometime, that he is not sure of, in the early morning he saw 
a TV camera there, and he believes he had it moved. Now, I take it. you don’t 
recall any equipment of any sort being in this area in here, in the garage 
[indicating] ? 

Mr. NEWMAN. TV equipment? 
Mr. GRIFFIN. Yes. In the entrance to the garage? 
Mr. NEWMAN. No; I don’t. 
Mr. GRIFFIN. Now, is this a railing. incidentally [indicating] ? 
Mr. NEWMAN. This is a small rail right here [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. All right. Let me write across here “rail.” Now, from where 

you were standing, were you able to see over that rail? 
Mr. NEWMAN. Partially. 
Mr. GRIFFIN. How high is that rail? 
Mr. NEWMAN. It isn’t over 3 feet. 
Mr. GBIFFIN. Is it a solid thing or is it a metal set- 
Mr. NEWMAN. Just made of pipes. 
Mr. GRIFFIN. Is it any different from the railings that’s along the Com- 

merce Street ramp? 
Mr. NEWMAN. Same type railing, I believe. 
Mr. GRIFFIN. Same type of railing. And the railing that’s marked in solid 

on the other side of the entrance to the garage next to the chief parking area, 
which I will also label rail, that’s the same kind of railing as the ones over near 
the TV cameras? 

Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GBIFFIN. So, your vision from where you were standing was not sub- 

stantially obstructed by any permanent parts of the building, from where the 
marked curb on the ramp is, all the way down. perhaps to this, all the way 
down to this railing here [indicating] ? 

Mr. NEWMAN. It was somewhat obstructed by these columns, but nothing 
to keep me from getting an overall view of the area. 

Mr. GRIFFIN. Now, what do you recall happening after the automobile drove 
out of the drive and went up the Commerce Street ramp? 

Mr. NEWMAN. I don’t recall anything until I heard that “Here he comes,” 
called out. 

Mr. GBIFFIN. What did you do when you heard the “Here he comes”? 
Mr. NEWMAN. I looked up in that direction. 
Mr. GRIFFIN. And what did you see when you looked up in that direction? 
Mr. NEWMAN. All I saw was the newsmen congregating to that area. 
Mr. GEIFFIN. Where did they seem to be pushing in from? 
Mr. NEWMAN. Well, they were making a round in this general area in here 

[indicating]. 
Mr. GRIFFIN. You are indicating the area up in the ramp, Main Street 

ramp? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GRIFFIN. How deep were they in the Main Street ramp, by that time? 
Mr. NEWMAN. I would guess two or three, but that’s just a guess. 
Mr. GRIFFIN. Now, does that include policemen, also? 
Mr. NEWMAN. You mean the number of people? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GBIFFIN. Would you say the total number of people was two or three 

deep there? 
Mr. NEWMAN. Uh-huh. 
Mr. GBIFFIN. Was it solid across from this wall to the railing? 
Mr. NEWMAN. Well, I couldn’t see that much detail. 
Mr. GRIFFIN. Now, as you looked over in that direction, after you heard 

“Here he comes,” and you saw this milling around, what is the next thing 
that you remember seeing? 

Mr. NEWMAN. Well, like I said, I saw these people congregating to this 
area. I did see a man come down this ramp [indicating]. 
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Mr. GRIFFIN. You saw a man come down the ramp? 
Mr. NEWMAN. That’s right. 

Mr. GRIFFIN. When did you see him come down the ramp? 
Mr. NEWMAN. It was just immediately after that was called out. 
Mr. GRIFFIN. And whereabouts did you first see him when he was on the 

ramp? 
Mr. NEWMAN. Oh, I would say in about the location of this arrow [indi- 

eating] . 
Mr. GEIFFIN. You want to put a mark there? 
Mr. NEWMAN. [Indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Now, what did you see that man do? 
Mr. NEWMAN. He just ran down in here [indicating]. 
Mr. GBIFFIN. Did he seem to run down into the center or to one side or 

what? 
Mr. NEWMAN. From the angle I was looking, I couldn’t tell. 

Mr. GRIFFIN. Now, did you see that man-how that man was dressed? 
Mr. NEWMAN. No. 

Mr. GRIFFIN. Did you see that man emerge? 
Mr. NEWMAN. No. 
Mr. GRIFFIN. Did you see Jack Ruby move forward at Lee Oswald? 
Mr. NEWMAN. No: I didn’t. 
Mr. GRIFFIN. As you were standing here, could you see the areaway here 

[indicating] ? 
Mr. NEWMAN. I don’t think I could because of the car that was parked here. 

I don’t recall seeing the area. I don’t recall not seeing it. I don’t much think 
I could, though, because there was a car parked right here [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. All right. I am going to mark this in pencil. Is that about where 
this car was [indicating] ? 

Mr. NEWMAN. I would say it was just about that location [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. All right. And is the way we have got this drawn here at this 

point, with the one pencil mark in there, the way the area from here on up, all 
the way up to here and the whole building appeared at the time Oswald was 
shot, from this spot [indicating] ? 

Mr. NEWMAN. That’s the way it appeared to me. 

Mr. GRIFFIN. Can you tell us anything about that area there [indicating] ? 
Mr. NEWMAN. No. I do remember one thing, now, that was-some half hour 

before that, where another automobile was parked, if you are interested. 
Mr. GRIFFIN. Yes: I am. 
Mr. NEWMAN. It was parked, I would say, approximately here. I will mark 

this “second auto”; is that all right [indicating]? 
Mr. GRIFFIN. Just mark it “car one half hour before shooting.” 

Mr. NEWMAN. All right [indicating]. 
Mr. GRIFFIK. Now, was that car there at the time that Oswald was shot? 
Mr. NEWMAN. No; it wasn’t. 
Mr. GRIFFIN. Now, did you see that car moved? 
Mr. NEWMAN. I don’t recall it being moved. It might possibly have been the 

car that left here. I do know there was a car over here. I wasn’t paying that 
much attention as to what they were doing. This might possibly have been 
this car ; I don’t know. 

Mr. GRIFFIN. You are not sure where the car that went up the ramp came 
from, but you did see a car go up the ramp? 

Mr. NEWMAN. Uh-huh. 
Mr. GRIFFIN. Did you see this car that moved through the line of newsman? 

Mr. NEWMAN. Not that I recall. I didn’t pay any attention to it. 
Xr. GRIFFIN. All right. You have indicated t.hat this car you saw move out, 

moved out 5 or 10 minutes before the shooting. Now, I know it’s awful difficult, 
we have been here talking, and I frankly haven’t any idea how long we have 
talked. Maybe it is easier to pinpoint the movement of that car in terms of 
when you heard that pop bottle? 

Mr. NEWMAN. All I know, it was sometime between the bottle and the shoot- 

ing. I would say I can’t pinpoint it even within 10 minutes, but I do know it 
was a short time. 
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Mr. GRIFFIN. Okay. I will mark this, “Exhibit, Dallas, Texas, W. J. Sewman,” 

no; I take that back. I will mark it. but I think it best that we go through this 
whole thing chronologically. W. J. Sewman, 3-2rS64, Exhibit 5038. Sow, what 

did you do after the shot was fired? 
Mr. NEWMAR‘. As soon as I heard the shot fired, I ran up into this place 

[indicating]. 
Mr. GRIFFIN. I don’t think we need to mark it. You stood at the base of the 

garage ramp? 
Mr. NEWMAN. That’s right. 
Mr. GRIFFIX. What did you do at that point? 
Mr. NEWMAN. Well, this officer came up to about-well, opposite me-- 

Mr. GRIFFIN. To make this. maybe, a little easier, let’s take the pencil and 
you mark where you went to with pencil, and draw a line to it, and then mark 
where this other fellow went. Why don’t you put an arrow, so we know which 
direction we are moving? 

Mr. NEWMAN. (Indicating). 
Mr. GRIFFIN. All right. Do you remember what the name of that officer was? 

Mr. SEWNAN. No; I don’t. 

Mr. GRIFFIN. Now, what did you do as you got up to that spot? 

Mr. NEWMAN. Well, he or I, neither one had anyway of knowing what had 
happened, other than the fact a shot had been fired, and he said, “Don’t let any- 
one leave.” There was a man came at me from this direction, running towards 

me. I stopped him [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. I see. Was he a newspaper man or what? 

Mr. NEWMAN. He later told me he was a member of one of these camera crews. 

Mr. GRIFFIN. What did you do with him wher, you stopped him? 

Mr. NEWMAN. We scuffled a couple of seconds there until he recognized I was 

a police officer. 

Mr. GRIFFIN. Were you in uniform? 

Mr. NEWMAN. Yes. And as I recall, he said, “I am not trying to leave. I 
will stay with you. I just want to get away from there,” or something to that 
effect. He didn’t stand there but for a minute. Then he asked me if he could 
go back to the crew. I told him he could, but not to try to leave the building. 
I still didn’t know what had happened. 

Mr. GRIFFIN. Why would he run off in that direction? 

Mr. NEW&CAN. I don’t know. There was a man crouched behind this column 

here [indicating]. ‘I assumed, I still do, he was probably just trying to find 
some place to go. Those columns offered the most protection. 

Mr. GRIFFIN. Sow, how long did you remain there after you stopped that 
man? 

Mr. NEWMAN. Until the ambulance arrived. 

Mr. GRIFFIN. Can you describe this man that you stopped? 
Mr. NEWMAN. So; I can’t. 
Mr. GRIFFIN. Did you ever learn what TV crew he was from? 
Mr. NEWMAN. No. 
Mr. GRIFFIN. Now, after the ambulance came, did you continue to remain 

there? 
Mr. NEWMAN. I moved up to the base of the Commerce ramp here. There 

was another officer in plain clothes here-some newsmen tried to follow the 
ambulance out and we stopped them. 

Mr. GRIFFIN. All right. That was a plain clothes officer, I think you said. 

Mr. NEWMAN. I think we stopped him. He showed us his identification and 
he went on up the ramp. Sot more than, oh, 2 or 3 minutes after that, I as- 
sume they decided to let these men go where they wanted to. I don’t know 
that for a fact, but at any rate I was sent out on the corner of Main and Har- 
wood to direct traffic. There were quite a few police units coming in from 

different parts of town. 
Mr. GRIFFIN. How long did you remain out on the corner of Main and 

Harwood ? 
Mr. NEWMAN. Not over 10 minutes. A motorcycle officer relieved me. 
Mr. GRIFFIN. Then what did you do? 
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Mr. S~vxas. Then I returned to the assembly room and I was sent out 
to I’arkland. 

Jlr. GRIFFIS. About what time did you arrive out at Parkland Hospital? 
Jlr. SE~UAS. I don’t kilo\\- esactly. From what happened, I would say 

12 :l.> to 12 :30, but that’s jns:t an approsimation. 
1Ir. C:I:IFFIS. How long did you remain out there? 
Mr. N~w~ras. I was there until about 4 30 in the afternoon. 
Jir. (:RIFFIS. Did eon talk to an.rbody out there at Parkland Hospital? 
Jlr. iK~wx.4~. I talked to quite a fen officers there. 
JIr. GKIFFIS. Where were sou stationed at Parkland Hospital’! 
Mr. SEWL~S. I was right on the entrance where you turn into the hospital 

off of Harry Hines. 
Jlr. GRIFFIS. 110 you remember what police officers you talked to? 
Jlr. NEWMU-. I don’t recall any except Captain Solomon. 
JIr. GRIFFIS. Sow, at the time you were out there, did you tell anybody 

about having seen this man come down the Main Street ramp? 
Jlr. SEWJIAS. So; at the time I didn’t place any significance on it, because 

I still didn’t know what happened. 
1Ir. GRIFFIS. Sow. when you were standing out there, did you hear any 

distission about the name of the man who had shot Oswald? 
Mr. XEWMAS. Sot there. The officer who relieved me on the traffic detail 

there on the corner asked me if I knew it was Jack Ruby that had done it. That 
was all he said. 

Jlr. GRIFFIS. Who was that officer that relieved you? 
Jlr. SEWMAN. I don’t know his name. 
JIr. GRIFFIX. That was at 4 o’clock? 
JIr. K~wvlrrah-. No; it was at-oh, 12:l.Z or 12:30, on the corner of Harwood 

and Jlain. 
JIr. GRIFFIS. So, by the time you got to Parkland Hospital, you knew Ruby 

had shot Oswald? 
Mr. SEXUAL. I knew a man named Jack Ruby had shot him. The name 

didn’t mean anything to me. 
1Ir. GRIFFIK. Did you relieve Officer Vaughn at the Main Street entrance? 
Mr. NEW~IAN. Right here [indicating]. 
Mr. GRIFFIS. Oh, J-ou went to JIain and Harwood? 
Mr. SEW-J~~S. That’s right; I did. On the way back I did spend, oh, maybe 

.i minutes here at this entrance [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. You did? 
,\Lr. S~maras. Directing traffic. 
Mr. GRIFFIN. And was Officer T’anghn there? 
Mr. S~wvaran-. I don’t recall the officer’s name. 
Mr. GRIFFIS. Sow, when you got out to Parkland Hospital, did you tell any- 

body out there the name of the person who shot Oswald? 
Mr. SE~XIAK. No. 
JIr. GRIFFIS. Do you remember some of the officers who were out there at 

Parkland Hospital? By this. I mean reserve officers as well as regular officers? 
JIr. SETV~IAN. I don’t recall anyone by name except Captain Solomon. I 

haven’t been in the reserve long eno’ugh to know too many of these men. I 
know there were 5 reserves-or 4 others and myself, who were transported 
out there in the squad car. 

Mr. GRIFFIN. You don’t know ;i11y of the reserve officers by name, outside of 
Solomon? 

JIr. NEWMAN. Oh, yes; I know them, but I don’t know any of those people. 
Mr. GRIFFIN. I see. Had you ever worked before with any of the reserve 

officers who were nut there? 
Mr. NEWMAN. I had gone through school with one of them. 
JIr. GRIFFIN. Which one was that? 
JIr. NEVADAN. There again, I can’t tell you his name. 
Mr. GRIFFIN. Can you describe him? 
Mr. NEWMAS. He was-1 would know his name if I saw it, Oh, rather 

tall, I would say about 6’2”, wavy black hair, medium built. 
Mr. GRIFFIN. Does he wear glasses? 
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Mr. SEW~MAS. I don’t think so. 
1\Ir. GRIFFIS. Do .rou know what he does. where he is employed? 
Nr. SEWMAN. So: I don’t. 
Nr. GRIFFIS. ;\bout how old is he? 
Mr. KEwvl\ras. I guess late twenties. 
Jlr. G~IFFIS. Do you know where he lives? 
JIr. ?;E:w~[AS. So ; I don’t. 
Jlr. (:RIFFIS. Sow-. did you see this l~articular otlicarr out at Parkland Hospital? 
Mr. i~~:w~r~S. [Witness nods head.] 
Mr. GRIFFIS. Where did you see him? 
Mr. S~war.%~. He relieved me sometime in the middle of the afternoon so I 

could go get a cup of coffee. 
Mr. GRIFFIS. Did you talk to him about what had happened down there in 

the basement? 
Jlr. S~wlr~s. So. The only thing I said, I just relayed to him the instructions 

I had. 
Mr. GRIFFIK. Do you remember telling anybody out there about seeing a man 

coming down the ramp? 
31-f. SEW>rAr;. SO. 
JIr. GRIFFIK. Do you think that you did not tell anrbody? 
Mr. SEWMAT. I know I didn’t. 
JIr. GRIFFIS. You know ;rou didn’t tell anybody that. When did you first 

become aware that this might be significant, that you saw this man come down 
the ramp? 

Mr. SEWJCA;~. When I was interviewed by Lieutenant Rerill. It must have 
been the following Sunday. 

JIr. GRIFFIN. Aft.er you got off duty at Parkland Hospital, where did you go? 
JIr. SEWJIAN. I went back to the Police and Courts Building and was assigned 

on the second floor, security detail. 
JIr. GRIFFIN. Is that where Captain Talbert was? 
Mr. SEW~IAR. I don’t know the gentleman. It was right outside of the city 

planning office. 
Mr. GRIFFIS. Oh. Was this on the second floor of the muniripal building? 
JIr. S~waras. The Polire rind Courts Building. The city planning or- 
Mr. GRIFFIN. Is that in the jail part of the building? 
JIr. S~wvuas. Yes. On the second floor. just to the right of the elevator, 

there is some city offices there other than the police department. 
Mr. GRIFFIS. Is that right? 
Mr. SE~J~A~. Yes. 
Mr. GRIFFIN. And you were on the elevator, stationed on the elevators there? 
Mr. SE~VCAS. So; I was at the stairway. 
Mr. GRIFFIS. What were you to be doing there at the stairway? 
Mr. SEWMAS. 1I.r instructions were that no one was to be in there except 

press, police, and anyone who had a business. There were several civilians 
who came into the building. I recall one witness who, in accident, he was 
escorted into where he was going and escorted nut. 

Mr. GRIFFIS. How long did you remain there? 
Mr. SEWJIAS. Until about 830 pm. About 2 hours. 
Mr. GRIFFIS. And then where did you go? 
Mr. SE~J~AS. I was relieved and went home. 
Mr. GRIFFIS. *AlI right. Nnw. while you were there, did you talk to Sergeant 

Dean? 
Mr. SEWJI.I?;. Well, no; but I didn’t see Sergeant Dean the rest of the day. 
Mr. GRIFFIK. At any time before you left duty. did anybody from the police 

department talk to you about writing a report or anything like that? 
Mr. h-EWMAS. so. 

Mr. GRIFFIN. Sow, while you were standinn h around there before you left 
duty, did you hear any rumnrs about how *Jack Ruby got in the building? 
What was the first rumor that you heard :ibnut how Ruby got in the building? 

Mr. SEWMAN. The first I heard was not over 2 weeks ago in an account in 
a newspaper. 
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Mr. GBIFFIN. I don’t understand. It was not over 2 weeks ago in an 
account- 

Mr. NEWMAN. An article. The flrst-anything I had heard, rumor or other- 
wise, as to how he got into the building. 

Mr. GRIFFIN. You mean ‘2 weeks ago from today? 
Mr. NEWMAN. During the trial, approximately 2 weeks. 
Mr. GRIFFIN. You didn’t hear any rumors over television: didn’t read any 

rumors in the newspaper? 
Mr. NEWMAN. Well, let me retract that. I do recall a statement that Ruby 

himself made. I don’t remember when it was. It was sometime in the 4 months 
between the incident and the trial. I think he had boasted how easy it was, 
or he couldn’t have planned it that well, or something. 

Mr. GRIFFIN. Do you take a daily newspaper? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GRIFFIN. Do you take any news magazines? 
Mr. NEWMAN. No. 
Mr. GRIFFIN. Time? 
Mr. NEWMAN. No. 
Mr. GRIFFIN. Life? 
Mr. NEWMAN. [Witness shakes head.] 
Mr. GRIFFIN. Saturday Evening Post? 
Mr. NEWMAN. No. 
Mr. GRIFFIN. Read any magazines? 
Mr. NEWMAN. Yes ; I read some magazines but no news magazines. 
Mr. GEIFFIN. I mean, do you subscribe to any? 
Mr. NEWMAN. Yes. American Rifleman and Readers Digest. 
Mr. GRIFFIN. Those are the only two magazines you subscribe to? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GBIFFIN. Do you take both daily newspapers in town? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GIUFFIN. Did you try to keep abreast of the articles on the Ruby killing 

of Oswald, after this event? 
Mr. NEWMAN. I think I read just about every word that was printed. 
Mr. GRIFFIN. And you didn’t see a single rumor in any newspaper about how 

he got in? 
Mr. NEWMAN. I won’t say I didn’t see it. I will say I don’t recall it. 
Mr. GRIFFIN. Do you recall an article, for example, that was written about 

Sergeant Dean, where Sergeant Dean said, was quoted as saying he saw a man 
come down the Main Street ramp: do you recall that article? 

Mr. NEWMAN. I don’t. The reason I remember so well is because this article 
I saw 2 weeks ago satisfied my curiosity. I had been curious all that time. I 
knew from what Lieutenant Leavelle told me, or from the remarks he made, 
that with the men with him there-he wasn’t making the remarks to me, but 
I think, when I told him about this, he turned to the other men and said, “Well, 
that’s it.” That’s the only information I heard. The police officers I worked 
with and so forth had been very shut mouth. 

Mr. GEIFFIN. When were you first requested to make a statement or prepare 
a letter or something of that sort for the use of the police department? 

Mr. NEWMAN. It was the following Sunday, the week from the day of-the 
day Oswald was shot. 

Mr. GRIFFIN. Are you sure of that? 
Mr. NEWMAN. First request? 
Mr. GBIFFIN. Yes. 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. GBIFFIN. I am going to hand you what I have marked as Newman Exhibit 

No. .5038. Would you read that over [indicating] ? 
Mr. NEWMAN. I am going to have to back up. 
Mr. GRIFFIN. Now, this purports to be a copy of a letter which you signed and 

was addressed to Chief Curry and dated November 26, 1963. Did you prepare 
that letter? 

Mr. NEWMAN. Let me think. The Tuesday night afterwards, Lieutenant Mer- 
rell gave me a mimeographed questionnaire for me to complete and return to 
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him and I think I did it right there on the spot. It was a very vague type 
thing. When I say statement, I am talking about the statement that I did sign 
the following Sunday, where they had this information that I had given them 
typed in the form of a statement. 

JIr. GRIFFIS. Sow. in this statement you indicated that you saw Lieutenant 
Stuets and Lieutenant Crowey--Sergeant Crowry. of the reserves in the same 
area you were in? 

Mr. SEWMAS. I saw them that morning. They were not in the same area that 
I was in. I had seen them in the basement that morning. I don’t have any 
idea where they were at the time. I happen to know now where Sergeant 
Crowey was, but I found that out later. 

Mr. GRIFFIN. When did you see Sergeant Crowey in the basement that morn- 
ing? 

Mr. S~w~r.4~. That I don’t remember. It was sometime before the-- 
Mr. GRIFFIS. What, do you mean by this statement in here that, “Names of 

other officers in the same area that I can’t recollect.” What do you mean by 
the same area? 

Mr. SEWMAN. By the same area there I meant the basement proper. 
Mr. GRIFFIS. 1Yhere in the basement do you remember seeing him? 
Mr. NEWMAN. I don’t recall. 
Mr. GRIFFIS. Sergeant Crowey? 
Mr. NEWMAN. I don’t recall any specific area. 
Mr. GRIFFIN. Where in the basement area did you recall seeing Stuets? Now. 

is Lieutenant Stuets or Sergeant Crowey, either one of them, this regular of- 
ficer that you have got marked here with an “X”? 

Mr. NEWMAS. No; I know that. 
Mr. GRIFFIN. Now, as far as that is concerned, then, you saw many officers 

in here who you would remember, whose names you would remember? 
Mr. I~EwMAP~. No. The way I took that question and the way I answered 

it, those are the only two officers I saw that morning in the basement whose 
names I did remember. 

Mr. GRIFFIN. Did they help you search the basement? 
Mr. NEWMAN. I don’t believe so. They have been searching in another 

area, but they weren’t right with me. 
Mr. GRIFFIN. Did you see Captain Arnett that day? 
Mr. NEWMAN. Let me try to-1 know he was there, but I don’t think I saw 

him. I may have seen him after the shooting. There was so much confusion 
then that I wasn’t paying too much attention to who I was seeing. 

J;lr. GRIFFIN. Do you know of an officer on the police force named Blackie 
Harrison? 

Mr. NEWMAN. No; I don’t. 
Mr. GRIFFIP~. Do you recognize Chief Batrhelor when you see him? 
Mr. NEWMAN. I don’t think I would. I have only seen the gentleman one 

time. 
Mr. GRIFFIN. Do you recognize Captain Butler when you see him? 
Mr. NEWMAN. No: I don’t. 
Mr. GRIFFIPI’. Do you recognize Captain Jones when you see him? 
Mr. NEWMAN. No i I don’t know him. 
Mr. GRIFFIN. Do you recognize Officer Lowery when you see him? 
Mr. NEWMAN. I don’t know him. 
Mr. GRIFFIN. Do you know any of the o5icers in the juvenile bureau? 
Mr. R'EWbfAN. I would know one if I saw him. I don’t know him. 
Mr. GRIFFIN. Do you know Detectire Miller in the juvenile bureau? 
Mr. NEWMAN. No. 
Mr. GRIFFIS. Would you recognize the name of this guy in the juvenile bureau, 

if I gave you his name? 
Mr. NE~~IA~. No; as far as I know, I have never heard it. I have only 

been in there, I think, twice. 
( Pause. ) 
Mr. GRIFFIN. You are a d - - l- - -. I want you to come back tomorrow 

night and I want you-1 want to question you some more. 
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Mr. NEWMAN. I certainly don’t appreciate that accusation. I have given you 
all I can, to the best of my memory, for 4 months. 

Mr. GRIFFIT. I want you to regard yourself as still under the obligation to 
appear, that you are already under, by virtue of having waived any notice 
here, and I would like to recess to continue this deposition until 4 o’clock to- 
morrow afternoon in this office. If  you would care to consult with an attorne) 
at that time, or anything like that, and would like to come in here with one. 
I would be most happy for you to do so. 

Mr. S~waras. May I ask : What are you getting at? 
Mr. GRIFFIS. Well, frankly. after having sat here for an hour and having 

listened to this testimony, my own personal opinion, either you are absolutely 
not telling the truth or plenty of other people who have been in here aren’t 
telling the truth. Somehow I am going to see how the devil we can reconcile 
these differences. 

TESTIMONY OF WILLIAM J. NEWMAN RESUMED 

The testimony of William J. Sewman was taken at 4:98 p.m., on March 26, 
1964, in the office of the I.S. attorney, 301 Post Office Building, Bryan and 
Ervay Streets, Dallas, Tex., by Mr. Burt W. Griffin, assistant counsel of the 
President’s Commission. 

Mr. HUBERT. Let the record show that at 4:08, March 26, 1964, the deposition 
of Mr. W. J. Newman, which was commenced last night with Mr. Burt W. 
Griffin conducting the investigation, but which was not completed last night, 
is now being resumed by Leon D. Hubert, Jr., staff member, conducting the 
deposition. 

Mr. Newman, are you willing to continue the deposition at this time? 
Mr. NEWMAX. Yes, sir. 
Mr. HUBERT. Will you understand that you are under the same oath that 

you were yesterday when the deposition began, and all through the deposition? 
Mr. NEWMAN. Yes, sir. 
Mr. HUBERT. And that you regard yourself as being under the same oath? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. HUBERT. Let the record show, also, that I have been designated by Mr. J. 

Lee Rankin, General Counsel of the Commission, to take the sworn deposition 
of Mr. William J. Newman. 

Mr. Newman, I simply want to mark for identification so that we will all 
know what we are talking about certain papers and letters and reports so that 
we can refer to them by the designation marked on them. 

Now, I notice that last night, apparently, the last exhibit number that was 
used by Mr. Griffin was No. 5038, in connection with a letter dated November 
26, or rather it is a copy of a letter dated November 26 addressed to J. E. Curry, 
Chief of Police, the original of which, apparently, signed W. J. Newman, 

Since I do not know what sequence of the letters Mr. Griffin has used since 
he started your deposition, I am going to number the documents that we will be 
talking about now by using the same basic number 5038, adding the letters 
“A”, “B”, “C”, etc., as far as we need to go. Now, in that connection, I am 
marking an undated statement-an undated document, I beg your pardon, un- 
dated document entitled “Statement of Police Reserve OfIlcer William J. 
Newman.” It is also unsigned. And it is to be found in the Commission Docu- 
ment 81-A point 79. For the purpose of identification, I am marking it “Dallas, 
Tex., March 26, 1964. Exhibits 563&A. Deposition of W. J. Newman.” Sign 
my name below it. Then for the purposes of identification, also, I am marking 
a verifax or photostatic copy of “Officer’s Memorandum dated December 6, 
1963, to Lieutenant Revill, from Detective R. 77’. Westphal,” which document 
is to be found in Commission Document 81-A point 79. And, I am marking that 
“Dallas, Tex., March 26, 1964. That’s Exhibit 5038-B. Deposition of W. J. 
Newman,” and signing my name below on that document. Then the next docu- 
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ment is a letter, or verifax or photostatic copy of a letter, dated Decernher 31. 
1963, to .J. E. Curry, signed by Jack Revill. and C. C’. Wallace, purporting to be 
a report on an interview hy Reserve Officer W. J.-William J. Sewman. So. 317. 
and for the purposes of identification I am marking that document “Dallas. 
Tex., March 26. 1964. Exhibit So. SO3%C’.” Continuing your itlentific~atiou. 
“Dallas, Tex., March 29. 1964, Exhibit So. .5OX%;C. 1)rl)osition of W. J. Sewman.” 
I am signing my name on that document. which is also to he found in Comnlission 
Report-Commission Document So. 81-A point 79. Finally. I nm marking what 
purports to be a copy of the report by FBI Agents Janles C. Kennedy and I,eo I,. 
Robertson. concerning an interview with William J. Srwmnn on December 24. 
19&y, and for identification I am marking that document. “I)nllns. Tes.. Xarch 
20. 1964. Exhibit 5038-D. The deposition of W. J. Newman.” And signing 
my name on that document. 

Sow, Mr. Sewman, you have had an opportunity. I think, to read these various 
documents there, 5038, then 503&A. B. C and D. 

Mr. NEWMAN. Yes, sir. 
Mr. HUBERT. The only purpose of asking you to read them and to compare 

them is to ask ynu if you can assist us at getting at the facts, and that is all 
we want to know. 

There seems to be snme contradiction between them. Maybe there is not. If 
there isn’t and ynu can show us that there isn’t, that is all we want to know. 
If there is a contradiction, we would like to have your explanation, if we can, 
as to what is the truth, berause that is all we want to know anyhow. If there 
is a contradiction. it is nhrinus that one of the statements must be wrong. and 
all we want to do is tell us which is wrong and which is right. That is the sole 
purpose of this inquiry. 

Mr. NEWMAN. Be happy to; if I can. 
Mr. HUBERT. Perhaps I can get at it this way: These reports seem to indicate 

that you saw a man coming down the ramp. These records also seem to in- 
dicate that you saw a man climbing over a rail in the basement. Now, I think 
we can clarify this situation immediately by asking you, do those reports 
relate to two different instances? 

Mr. NEWMAN. That’s correct 
Mr. HVBERT. In other words, there was a man climbing over the rail, and there 

was a man coming down the Main Street ramp, and as far as you know they are 
two different episodes? 

Mr. NEWMAX. Two different things. 
Mr. HIJBERT. Two different things. All right. We got a lot clarified there. 

Now, I think the other point is when did each of these happen, and let’s take, 
tlrst of all, the man coming down the ramp. 

Mr. NEWMAN. This, as I stated there, was, as near as I can estimate, approxi- 
mately 1 minute or less prior to the shooting. 

Mr. HUBERT. I think you said in your statement that because of the various 
conditions existing you could not identify the man by name or sight or anything 
of that sort? 

Mr. NEWMAN. No. 
Mr. HUBERT. That is to say when he was coming down the ramp? 
Mr. NEWMAN. That’s correct. I have also-1 have never made any estimate. 
Mr. HUBERT. No; that’s correct. I didn’t mean to intimate that you had. It 

is a fact that a man coming down-that you did see a man coming down, but 
you really don’t know who he is, and that never have known? 

Mr. NEWSCAN. That’s correct. 
Mr. HUBERT. You have, of course, seen pictures and so forth of Jack Ruby 

since? 
Mr. NEWMAN. That’s right. 
Mr. HCBEBT. Would you say that the man coming down the ramp was Jack 

Ruby? 
Mr. NEW~L%X. So; I wouldn’t. By the same token, I wouldn’t say that he 

wasn’t. 
Mr. HUBERT. In other words, you can’t say whether he was or wasn’t? 
Mr. NEWMAN. That’s right. I just didn’t pay that much attention to it at 

the time. 
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Mr. HUBERT. And that was definitely about a minute before the shooting? 
Mr. NEWMAN. That’s correct. 
Mr. HI-BERT. So, I think we have that one clarified, sn far as that is concerned. 

Now, about the man jumping over the rail, what is your best thought about the 
timing on that? 

Mr. NEW~\IAS. I have none. When I talked to Lieutenant Revill, I think this 

was Sunday the 1st of December, I guess it would be, and he asked me two or 
three times whether I had seen a man go over the rail. I couldn’t recall anyone. 
Later, I think it was, oh. two days later, I am not sure. I did remember seeing 
someone go over that rail, but as I stated in that statement, I cannot, for the 
life of me, set the time in any figures. *Just something that registered, and that 

was the end of it. 
Mr. HUBERT. So, that when you say “it”, you couldn’t tell whether it was 

before the shooting or after, you can’t tell whether it was a minute before or a 
minute after, 5 minutes before or 5 minutes after, or for that matter more time 

before or more time after? 
Mr. SEW~\IAN. Well, I know not longer than 5 or 10 minutes after, because I 

wasn’t there. I couldn’t establish it at any time. 
Mr. HUBERT. So, that your best recollection right now, today, is simply that 

you have a recollection of a man going over the rail from the parking area into 
the ramp. 

Mr. NEWMAN. That’s right. 

Mr. HUBERT. About what part of the ramp was it ; do you remember? 
Mr. NEWMAN. About midway. 
Mr. HUBERT. About midway? But, you don’t know? 
Mr. NEWMAN. Just- 
Mr. HTXERT. The relation of it as to time of the shooting, except that it 

couldn’t have been when you weren’t there, obviously. 

Mr. NEWMAN. That’s right. 
Mr. HUBERT. You remember how the man was dressed? 
Mr. NEWMAN. No. 
Mr. HUBERT. I’ll ask you this, too: Do you know whether it was, or was not, 

or do you have any opinion on whether it was or was not Jack Ruby, or do you 

have any opinion as to who it was at all? 
Mr. NEWMAN. I have no opinion whatsoever. I would like to say in that, 

since we are talking about this incident, that when I talked to Detective West- 

phal-was it? 
Mr. HUBERT. Yes, sir. 
Mr. NEW&rAS. Lieutenant Revill was out of town. He didn’t indicate to me 

that he placed any importance on it whatsoever. I was not aware of the fact 
that he had even written a memn on it. Mr. Griffin, last night, did not bring it 
up, and I, after talking to him, dropped the subject. Didn’t see fit to bring it up, 
or didn’t even remember it. 

Mr. HUBERT. What is this undated statement which we have identified as 
503%A, the one that is also unsigned? Do you know anything about that at all? 

Mr. NEwMAn-. I don’t know. I would guess probably that information was 
taken down at the time I talked to him on the telephone. That is, by and large, 

the statement I made to him. 
Mr. HUBERT. You had called him on the telephone as indicated, in fact, by 

Exhibit 503&B, when Westphal reports on it, says, “Subject.” That means 

YOU, “called this date.” Did he ask you when-in other words, he left a call for 

you, is that correct? 
Mr. NEWMAN. Now, I called him. 
Mr. HUBERT. You called him to tell him what? 
Mr. NEW&IAN. Just to give him that information that I had remembered since 

I talked to him the previous time, because at the time he seemed to think it was 

fairly important. 
Mr. HUBERT. Now, did you go out to Parkland Hospital? 
Mr. NEWMAN. Yes. 
Mr. HUBERT. Did you speak to a man, reserve officer by the name of Holly? 
Mr. NEW&IAN. I don’t recall. I spoke to several reserve officers. I can’t 

recall any of them as to who they were. 
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Mr. HUBERT. Do you remember telling anyone of them about having seen 

either of these two men that we just talked about, that is to say, the man 
coming down the rail, or coming down the ramp, or the man coming over the 
rail? 

Mr. NEWMAN. No, at the time I didn’t even recall placing any significance on 

the fact, because at the time I didn’t even know what had happened. 
Mr. HUBERT. You don’t recall talking to anybody about either of these two 

episodes, the man going down the ramp and the man jumping over the rail while 

you were at Parkland that day? 
Mr. NEWMAN. No, I didn’t. 
Mr. HVBERT. I gather from your statement, but I think I had better get it 

exactly straight, that you did not do anything with respect to either of the two 

men? 
Mr. NEWMAS. No, I had no contact with them. 
Mr. HUBERT. I didn’t mean that contact, so much as I meant taking some 

police action. 
Mr. NEWMAN. No, that is what I meant too. 
Mr. HUBERT. All right. Do you know an officer by the name of Brock? Re- 

serve officer, I believe. 
Mr. NEWMAN. No, I don’t. I don’t recognize the name. 
Mr. Htmmrr. And one by the name of Worlep? 
Mr. NEWMAN. No, I don’t recognize that name either. I might know him on 

sight if I see him. 
Mr. HUBERT. Well, have you any other comments to make? I think the thing 

is clarified. 
Mr. NEWMAN. No, we had our misunderstanding last night. I didn’t know 

what needed to be clarified. I know I was thoroughly shaky and possibly not too 
accurate as to the details of what happened in that basement prior to the shoot- 
ing in the hour or hour and a half, but that wasn’t my concern, and I didn’t 

pay too much attention. I just gave it as best I remembered. 
Mr. HUBERT. Well, I wasn’t at the deposition last night, so I don’t know what 

went on, and I, therefore, will not ask you any further questions. 
Have you had any interview with me prior to taking of this deposition today? 
Mr. NEWMAN. No. 
Mr. HUBERT. All right. I think that is all. Thank you for coming very much. 

Mr. NEWMAN. I do have one other thing here that hlr. Griffin seemed to be 
concerned about last night, in that I couldn’t identify a man, a reserve officer I 
had met in the basement of the garage, or immediately after I got there by name. 
That that you are holding is a class picture that was made. I can now iden- 

tify-1 have a list of names in my pocket if you want them. 
hIr. HUBERT. The only way for it to be of the use would be if you would let 

me mark the picture and put it in the record. 
Mr. NEWMAN. You may have it if you like. I don’t know whether it is of 

any importance or not. 
Mr. HUBERT. I don’t either, but-do you want it to go in? 
Mr. NEWMAN. Not necessarily. I am leaving it up to you. 
Mr. HUBERT. As I say, I don’t know what the question was last night about 

identification, and you have brought this matter up; I am perfectly willing to 

hear what you have to say about it. I think it would be better, if you comment 
about it, to put it in the record, but on the other hand maybe it wouldn’t be 
necessary. Why don’t you say what you hare to say about it and then we can 
judge better? 

Mr. SE~A~AX. As near as I ran recall, when he was questioning me about 
what officers I had seen in the basement that morning whom I knew, and the 

subject came up that I had seen one man but I could not remember his name. 
He asked me at that time for a description of him and I gave it to him. After 

looking at that picture last night when I got home, and with the list of names I 
had for the picture, I can now give the man’s name, if you would like it. 

Mr. HURERT. Yes; go ahead. 
Mr. NEWJIAN. Third from the left-second from the left on the back row. 

Casten, Jerome Casten. 
Mr. HUBERT. Jerome Casten. Sow, that was the reserve officer that Mr. 
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Griffin was questioning you about last night. and, as I understand it, you 
testified that you did remember seeing a man. and you gave his description. 
but at that time you did not know his name? 

Mr. NEWV~ZAS. That’s correct. 
Mr. HUBERT. With the aid of this picture. which as I understand, is a class 

picture--I see Captain Solomon there, by the way--you identified him as the 
second man in the top row from the left, and you stated his name to be-- 

Mr. SEWMAX. Jerome Casten. 
Mr. HUBERT. Jerome Casten. I think it would br better if you Tvould allow 

this to go in. I am, therefore, marking the picture on the reverse side thereof 
by placing t.hr follovr-ing on it, to wit: “Dallas. Texas, March 26, 1964. Exhibit 
503SE, deposition of 1’7. J. Sewman.” Then I am signing my name below that. 
I am placing an “S” over the man you have identified, aud placing my initials 
next to the “S” . , is that correct. sir? 

Mr. Szwbras. That’s right. I don’t remember seeing that man throughout 
the rest of the day, and to the best of my knovvledge he was assigned somewhere 
other than the basement quite sometime prior to the shooting. 

Mr. HUBERT. Sow, in order that the record may show that we were both 
talking about the same document all the time, I wonder if you would mind 
placing your name below mine on each one of these? 

Mr. NEWMAX. All right, sir. 
Mr. HUBERT. Thank you very much. 

TESTIMONY OF BOBBY G.PATTERSON 

The testimony of Bobby G. Patterson was taken at 4 :0’7 p.m., on April 14, 1964, 
in the office of the U.S. attorney, 301 Post Office Building, Bryan and Ervay 
Streets, Dallas, Tex.. by Mr. Leon D. Hubert, Jr., assistant counsel of the Presi- 
dent’s Commission. 

Mr. HUBERT. This is the deposition of Bobby G. Patterson. 
Mr. Patterson, my name is Leon Hubert. I am a member of the advisory 

staff of the general counsel of the President’s Commission. 
Under the provisions of Executive Order 11130, dated November 29, 1963, 

joint resolution of Congress 137, and the rules of procedure adopted by the 
Commission, in conformance with the Executive order and the joint resolution, 
I have been authorized to take a sworn deposition from you, Mr. Patterson. 

I state to you now that the general nature of the Commission’s inquiry is to 
ascertain, evaluate, and report upon the facts relating to the assassination of 
President Kennedy and the subsequent violent death of Lee Harvey Oswald. 

In particular as to you, Mr. Patterson, the nature of the inquiry today is to 
determine what facts you know about the death of Oswald, and any other per- 
tinent facts you may know about the general inquiry, including what you know 
about what Jack Ruby might have had to do wit.h it. 

Mr. Patterson, I think you have appeared here by virtue of an individual 
request made to you to appear here-was that by a Ltter? 

Mr. PATTERSON. By a letter. 
Mr. HUBERT. When was that letter addressed to you by J. Lee Rankin, Gen- 

eral Counsel of the Commission-when did you receive it? 
Mr. PATTERSON. Monday. 
Mr. HUBEBT. Yesterday? 
Mr. PATTEBSON. Sunday. 
Mr. HUBERT. Sunday. 
Mr. PATTERSON. I came back Sunday. 
Mr. HUBERT. Do you have any objection to testifying now? 
Mr. PATTERSON. No. 
Mr. HUBERT. The reason I say that is that under the rules of the Commission 

a person is supposed to have a 3-day notice before they can be required to testify, 

334 


